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Növekedett a termelés 
és a termelékenység 
az első évnegyedben 
Az idei esztendő kettős kezdetet jelentett a gazdasági központ épületének építése 

építőmunkában: az 1971-es évet és a negyedik ötéves terv a második negyedévben be-
első esztendejének startját is. Hogyan kezdődött? össze- fejeződik, de a távbeszélő 
gezték az első negyedév adatait, amelyet átböngészve azt központ jugoszláv szállitójá-
mondhatjuk, hogy jó volt az indulás, s ha ilyen lesz a nak várható késedelme mi-
folytatás is, elégedettek lehetünk. A megye iparában to- att csak jövőre üzemelhet, 
vább fokozódott a termelékenység, s a termelés az esz- Az újszegedi uszodabol mint 
tendő első három hónapjában 9 százalékkal növekedett. A köztudott nem uszoda, ( 
termelés emelkedésének mértéke jelentősen meghaladta az hanem fedett sportcsarnok i 
országos átlagot. A termelés változása vállalatonként igen I e s z- a z átalakítashoz szűk-
eltérő volt. a minisztériumi iparban a vállalatok, gyáregy- séges terveket rnost. keszi-
tégek 40 százalékánál csökkent az ütem, ugyanakkor 30 Sajnalatos, hogy a va-
százalékánal a növekedés meghaladta a 20 százalékot. sarhelyi iskola epitese sem 

fejeződik be a szeptemberi 
A negyedik ötéves terv fő szegedi járási rendelőinté- tanévkezdetre, 

célkitűzésé a társadalmi ter- zet megépítése tovább hú- A foglalkoztatottságról is 
melés hatékonyságának zódik, az építőipar anyag- érdekes számadatokat tar-
erőteljes növelése, amelyet és munkaerőhiányra hivat- talmaz az első negyedév 
többek között a munka ter- kozva egyelőre nem vállal- összegezése. A megfigyelt 
melékenységének emelésével ja a kivitelezést. Csongrád nem mezőgazdasági ágaza-
kell megvalósítani. Környe- megyében különben három, tokban az év első három 
zetünkben a korábbi évek- a kormány központi döntési hónapjában 2 ezer fővel, 2 
re jellemző nagymértékű körébe tartozó beruházás százalékkal volt több a fog-
munkaerő-növekedés az folyik. Az MTA Biológiai lalkoztatottak száma, mint 
iparban megállt, sőt a fog- Kutató Központjának első a z előző év hasonló 
lalkoztatottak száma keve- részét az év elején átadták, időszakában. A szokatlanul 
sebb volt aiz egy évvel előb- a további építkezés megfe- kismértékű növekedés an-
bimél. Így a termelésnöve- lelő mederben halad. Bizto- nak a következménye, hogy 
kedés teljes egészében a sítottnak látszik a szegedi a legnagyobb ágazatban, az 
termelékenység emelkedésé- házgyár üzembehelyezése is iparban nem nőtt a létszám, 
bői származott. Az egy fog- az idén. A kőolaj és föld- hanem csak az építőiparban 
lalkoztaitottra jutó termelés gázipari létesítményeknél és a kereskedelemben. ott 
értéke a szocialista iparban már nem ilyen egyértelmű viszont 11, illetve 8 szaza-
in százalékkal jobb volt a a helyzet, mivel a kivitelező lélckal. 
tavalyi első negyedévinéi. vállalatok legnagyobb része A ^o^/jk keresete — a 

A beruházásokról szóló — anyaghiányra, kapacitás- j^j-bőj és fizetésből élők 
físzegezésben azt hangsű- hiányra való hivatkozással készpénzbevétele — 3 "wá-
lyozza a statisztikai hivatal - nem hajlandó elfogadni c i c k á i ' haladta ' m e g az 
jelentese. hogy a negyedik a beruházási programban évvel korábbit ezen be-
fttéves tervidőszak beruhá- előírt határidőket. m „ h é r e k 6 ^ . ^ l é k k a l 
sasai biztosítlak Csongrád Néhány jelentősebb bem- emelkedtek. a bérjellegű 

f f j l o d e " a következőkeppen bevetelek viszont 21 száza-
folytatását. A mar néz ki az idei esztendő eie- lékkai csökkentek, amelvnek 

epulo letesitmenyek mellett ,én: a szentesi ú j téglagyar r.ka csaknem teljes egészé-
marcrasban megkezdodott kivitelezése március ota ben az éwég i részesedés 25 
a 10 ezer aHomasos szegedi meggyorsult, de tervezési százalékos visszaesése. A 
postaközpont epitese. A sza- hiányosságok még ma is vásárlási kedv ettől függet-
lamtgyar bővítését a nep- gátolják, lassítják a rmtn- i enül igen magas vol t s 

terv szerint 1972- kát. Hódmezővásárhely kiskereskedelem forgalma 

Felszólalásokkal folytatódott 
a szakszervezetek kongresszusa 

^ kell kezdeni de a bon- földgázellátásánál a kivite- i 2 százalékkal meghaladta 
tasa munkák ^ előrehaladott- l ^ e s t a megyei vízmű vá,l- az egv évvel korábbit. firde-

* technikai berendező- l a l a t m á jus i kezdéssel elvál- kes változás, hogv a szövet-
sefc korábbi megszerzesenek j a l t a . A Paprikafeldolgozó kezeti kereskedelem menv-
lehetosege miatt a ^mltelst újjáépítésének utolsó sza- nyíre előre tört. forgalma 
az epitkezes ez evi elkezde- kaszára az építési szerződést 30 százalékkal emelkedett, 
sere törekszik, igen helye- m a r korábban megkötötték, ami azt is jelzi, hogv esök-
S epersze nem minden a w > n b a n a z cP'tö vallalat ken a városi kereskedelem 
„megy a maga út ján" a be- nem kezdte el a mun- elszívó hatása a falusi la-
rtrházások területén sem. A kát. A vásárhelyi távbeszélő kossag körében. 

Szerda reggel 9 órakor a 
SZOT és a számvizsgáló bi-
zottság írásos és szóbeli be-
számolói, továbbá a hatá-
rozati javaslat és az alap-
szabály módosítására elő-
terjesztett tervezet fölötti 
vitával folytatta munkáját a 
szakszervezetek XXII. kong-
resszusa. Az elnökségben 
helyet foglalt Nyers Rezső, 
az MSZMP Politikai Bizott-
ságának tagja, a Központi 
Bizottság titkára is. 

A tanácskozást Kiss Ká-
roly, a SZOT alelnöke vezet-
te. 

A kongresszus második 
napjának vitájában elsőként 
Nemeslaki Tivadar, a SZOT 
titkára emelkedett szólásra: 

Utalt arra, hogy a gazda-
ságirányítási rendszer há-
rom esztendővel ezelőtt be-
vezetett reformja helyes po-
litikai és gazdasági intézke-
désnek bizonyult, jó tapasz-
talatokat hozott. Mindezek 
alapján a következő eszten-
dők fő teendője, hogy a ko-
rábbinál intenzívebben fej-
lesszük gazdaságunkat. Rá-
mutatott: a bérek és egyéb 
juttatások nagyobb ütemű 
növelésére csakis a terve-

1 zettnél nagyobb nemzetijö-
vedelem-emelkedés esetén 

I van lehetőség. A reális bér-
igények kielégítésének „be-

! sorolása" szükségessé teszi 
olyan, hosszabb távra szóló 

; bérpolitikai koncepció kidol-
gozását, amely átfogja a 
népgazdaság valamennyi 

i ágazatát, mérlegeli az igé-
nyeket és a lehetőségeket, 
egyúttal azonban számol a 
gazdasági egyensúly követel-

1 ményeivel is. 
A SZOT titkárának beszé-

de után Friss Antalné. a 
Nagykőrösi Konzervgyár 
szakszervezeti tanácsának, 
titkára, Kelemen Endréné, a 
Debreceni Ruhagyár szak-
szervezeti tanácsának titká-
ra, Wladislaw Kruczek, a 
Lengyel Egyesült Munkás-
párt Politikai Bizottságának 
tagja, a lengyel szakszerve-
zetek központi tanácsának 
elnöke, Miskolczi Sándor, a 
miskolci Tisza-pályaudvar 
vezető mérnöke, Vass Imre, 
a Művészeti Szakszervezetek 

Ö Z Ö N L I K 
A P R I M Ő R 

Véget ért a tavaszi piros 
retek exportja. A legkoraibb 
primőrből főleg Szeged-Mi-
hálytelek és Röszke körzeté-
ben több mint 8 millió cso-
mót vásárolt fel a Csong-
rád megyei Mezőgazdasági 
Termékértékesítő Szövetke-
zeti Közös Vállalat. Most a 
nagyüzemi kertészetek és a 
házikertek ontják a salátát 
és már a szabadföldi karalá-
bét is. Csanyteleken szerdán 
hat kamiont raktak meg 230 
ezer darab karalábéval és 
indítottak útnak Csehszlová-
kiába, Szentesről pedig há-
rom vagonnal küldtek a Né-
met Demokratikus Köztársa-
ságba. Ezenkívül jelentós 
mennyiség került a megye 
városainak üzleteibe és Bu-
dapestre. Délalföld „salátás 
központjában", a Tisza—Ma-
ros szög községeiben: Desz-
ken, Tiszaszigeten. Szőregen 
javában tart az idény. Szer-
dán tizennégy hűtővagon 
zöldárut irányítottak a desz-
ki körzetből az NDK-ba a 
HUNGAROFRUCT Vállalat 
közvetítésével. Csongrád me-
gye legfontosabb primőrtr"-
mő központjait csak kisebb 
mértékben érintette a hét-
fői jeges zivatar és zökke-
nőmentesen folynak a hazai 
es külföldi szállítások. 

Szövetségének fötitkara, 
Kosztadin Gjaurov, a Bol-
gár Kommunista Párt Poli-
tikai Bizottságának póttag-
ja. a bolgár szakszerveze-
tek központi tanácsának el-
nöke szólalt fel. 

A délelőtti szünet után 
Gémes Péter bányász, szo-
cialista brigádvezetö elnök-
letével folytatódott a vita, 
amelyben elsőként Borsodi 
György, a Szakszervezetek 
Bács-Kiskun megyei Taná-
csának vezető titkára, az-
után Mohamed Talaat Tag-
labi, az Arab Szakszerveze-
tek Nemzetközi Szövetségé-
nek küldötte, a szövetség 
nemzetközi osztályának ve-
zetője, Virizlay Gyula, a 
SZOT titkára, dr. Zádor 
György, a Vegyipari Dolgo-
zók Szakszervezetének alel-
nöke, a Budapesti Vegyimű-
vek igazgatóhelyettese. La-
katos Tiborné, a Budai Tég-
la- és Cserépipari Vállalat 
munkásnője. dr. Arvai Sán-
dor, a Debreceni Orvostudo-
mányi Egyetem szülészeti 
klinikájának igazgatója kért, 
és kapott szót. 

Ebédszünet után dr. Prie-
szol Olgának, a Közalkalma-
zottak Szakszervezete főtit-
kárának elnökletével folyta-
tódott a tanácskozás. A dél-
utáni ülésen részt vett Fock 
Jenő, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a Mi-
nisztertanács elnöke is. 

Gál László, a SZOT tit-
kára volt a következő fel-
szólaló. aki az életszínvonal-
politika fontos részét képe-
ző szociálpolitika főbb kér-

déseit foglalta össze. El-
mondotta: a gazdasági irá-
nyítás tökéletesítése, a válla-
latok önállósága lehetővé 
tette, hogy a társadalmi, 
pénzbeli juttatások üzemi és 
központi forrásokból szár-
mazó összege 1970-ben 45 
százalékkal haladja meg az 
1965. évit. A többszöri nyug-
díjemelés és a fejlődő tár-
sadalombiztosítási szolgálta-
tás négy ev alatt több mint 
7,5 milliárd forinttal növelte 
a társadalombiztosítást. 

Gál László beszéde után 
Hoszpodár Mihály. a 23. 
Építőipari Vállalat kőműve-
se, szocialista brigádveze-
tő, Méhes Lajos, a Vas-, 
Fém- és Villamosenergia-

ipari Dolgozók Szakszerve-
zetének főtitkára. Horváth 
Istvánné. a Fővárosi Ruhá-
zati Bolt Vállalat dolgozó-
ja, Kovács Vilmos, a Ko-
márom megyei Kályhagyár 
dolgozója, Szollá r Júlia, a 
Kunbajai Állami Gazdaság 
szocialista brigádvezetője, 
Pavel Stefan, a Román 
Szakszervezetek Általános 
Szövetsége központi taná-
csának titkára. Végvári Gyu-
la, a Kelenföldi Textilgyár 
művezetője, dr. Darabos 
Pál, az Orvos-Egészségügyi 
Dolgozók Szakszervezetének 
főtitkára és Tóth Anna, a 
székesfehérvári l-es posta-
hivatal dolgozója szólalt fel. 

Tóth Annit felszólalásá-
val a tanácskozás szerdai 
napja befejeződött. A kong-
resszus csütörtökön reggel a 
vitával folytatja munkáját. 

Fogadás a szocialista 
brigádvezetők tiszteletére 

w 
I l i t l i f i l 21 U < l l l á f l Árpás és Mórichida határában dolgozik a Budapesti Híd-
U| ilBUi ű I m i " 0 1 1 építő Vállalat egyik munkacsoportja. A KPM megrendelé-

sére — az elavult, kis teherbírású helyén — új hidat építenek a Rába fölé. A 166 
méter hosszú vasbeton építmény 9 millió forintba kerül, s a tervek szerint az év 
végén átadjak a forgalomnak.. Most ideiglenesen kompjárat köti össze a Raba két 
partját . 

A kongresszuson részt ve-
vő szocialista brigádvezetők 
— meghívottak és küldöt-
tek — szerdán délután köz-
vetlen baráti megbeszélésre, 
fogadásra kaptak meghívást 
a SZOT elnökségétől. Az 
építők székházának üveg-
termében megrendezett fo-
gadáson Nemeslaki Tivadar, 
a SZOT titkára köszöntöt-
te a szocialista brigádmoz-
galom kongresszusi képvi-
selőit. 

A szocialista brigádtagok, 
a brigádvezetők a munkás-
kollektívák legöntudatosabb 
dolgozói. Ezért három fon-
tos probléma megoldásához: 
a túlzott beruházási Igé-
nyek, a tisztességtelen nye-

reségszerzés és a munkaerő-
gondokat növelő helytelen 
műszaki fejlesztési törekvé-
sek megszüntetéséhez kérte 
a szocialista brigádvezetők 
támogatását. Bejelentette 
azt is, hogy valószínűleg ez 
év végén vagy a jövő év ele-
ién megrendezik a szocia-
lista brigádvezetők orszá-

gos tanácskozását. 
A szakszervezeti kongr?sz-

szus küldöttei és v e n ' ' - e l 
szerda este az Oper- ' iáz 
díszelőadásán vettek r." zt, 
ahol Hacsaturján Spartacus 
című balettjét mutatták be. 
A díszelőadás közönségét 
Lukács Miklós, az Operaház 
igazgatója köszöntötte. 


